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معلمان محروم از رتبه بندى
جمعی از معلمان محروم از رتبه بنــدی در نامه ای به وزیر 
آموزش و پــرورش اعلام کردند: «اجــرای رتبه بندی فرهنگیان 
به دلیل پاره ای از بی برنامگی ها، کارشــکنی ها و ناهماهنگی ها 
بــه چنان عوارضــی گرفتــار آمد کــه انگیزه آفرینــی آن برای 
کیفیت بخشــی به وضعیت کنونی آمــوزش و پرورش به کلی 
از بیــن رفــت. در این میان آنچه تأســف بارتر به نظر می رســد 
این اســت که اجرای ایــن طرح به ابزاری برای اعمال فشــار و 
محدودیت آفرینی برای فرهنگیانی تبدیل شــده اســت که جز 
خیرخواهــی برای آینده فرزندان ایران زمین دغدغه ای نداشــته 
و متأســفانه در این مسیر به انواع مصائب و محنت ها نیز دچار 
شــده اند». معلمان در ایــن نامه تأکید کردنــد: «آنچه موجب 
نگارش این نامه شــد ســخن چند روز پیش شــما بود که بیان 
کردید؛ «رتبــه تمامی معلم هایی که مشــمول بودند و رتبه به 

آنها تعلق می گرفت، تعیین شــده اســت اما واقعیت این است 
که برای ما که جمعی از کنشــگران صنفی فرهنگیان هستیم و 
هیچ گونه محکومیتی از سوی هیئت های بدوی تخلفات اداری 
مبنی بر حذف یا تعلیق رتبه بندی نداشته ایم، هنوز هیچ رتبه ای 
تعیین نشده است. این اتفاق نادر در حالی افتاده است که طبق 
قانون، مزایای ناشــی از رتبه بندی بخشی از دستمزد فرهنگیان 
اســت و نباید هیچ معلمی به هر دلیــل از دریافت آن محروم 
شود. لذا ما به عنوان جمعی از مشمولین این طرح که یا با حکم 
حذف یا عدم تعیین رتبه روبه رو شــده ایم، از شما می خواهیم تا 
هرچه ســریع تر به ادارات استان، نواحی و مناطق دستور صدور 
رتبه برای معلمانی که برخلاف قانون و آیین نامه رتبه بندی و با 
اعمال نظر برخی نهادهای غیرمســئول در این زمینه از این حق 

قانونی محروم شده اند را صادر کند».

معلمان برای فعالیت های صنفی خود احکام سنگین گرفتند

وزیر در دسترس نیست

در جلسه شورای شهر تهران چه گذشت
شورا در حاشیه

هدی هاشمی: بحران های وزارت آموزش و پرورش تمامی ندارد. 
وقتی اعضای یک مجموعه یا بخشــی از آن با مشــکلی مواجه 
می شــوند، نگاه ها به متولی و مسئول اصلی آن مجموعه است 
تا ببینند راهکار برون رفت چیســت و چه تدابیری اتخاذ می شود. 
در حال حاضر اوضاع برای صنف معلمان هم این گونه است؛ اما 
مشــکل اینجاست که آقای وزیر در دسترس نیست! احتمالا رضا 
مراد صحرایی برای رســیدن به وزارت آموزش و پرورش و نشستن 
روی یکی از مهم ترین صندلی های کابینه، نذر کرده و برای ادای 
آن راهی عربســتان شده اســت تا مناسک حج را بجا آورد. آقای 
وزیر! حتما شما هم خبرها را دیده اید و مطلع هستید که وضعیت 
چگونه اســت. در واقع اخبار نگران کننده ای برای صنف معلمان 
منتشر شــده که نمی توان به ســادگی از کنار آن گذشت. به نظر 
می رسد حواشی و اتفاق های تلخ ماه های گذشته برای معلمان 
و دانش آموزان همچنان د رحال تکرار است. در مقطعی تعدادی 
از معلمان از طرح مهم رتبه بندی محروم شدند و لقب ستاره دار 
از دایره دانشــجوها به معلمان گســترش یافت. از ســویی چند 
ماه شــاهد اتفاق عجیب و نگران کننده مسمومیت دانش آموزان 
در مدارس بودیم و حالا خبرهایی از معلمان منتشــر شــده که 
جمعی از فعــالان صنفی فرهنگیان احکام ســنگینی از دادگاه 
دریافت کرده اند. برخی از این احکام به طور بی سابقه ای از هیئت 
تخلفات اداری آموزش و پرورش بوده است. بر اساس گفت وگویی 
که خبرنگار «شــرق» با برخی از معلمان داشته است، آنها اعلام 
کردند که حکم بازخریدی اجباری، بازنشستگی اجباری، انفصال 
از خدمــت، زندان بــا پابند و حبس را گرفته اند. در این شــرایط، 
حداقل انتظار این است که وزیر، ساعات بیشتری در روز مشغول 
کار و بررسی و البته یافتن راه هایی برای حل مشکلات باشد. البته 
رضا مراد صحرایی ترجیج داده به جای بررسی مسائل، مشکلات 
رتبه بندی معلمان، رســیدگی به نارضایتی برخــی فرهنگیان و 
شــنیدن صدای اعتراض آنها، راهی سفر غیر کاری خارج از کشور 
شــود. این گزارش گفت وگویی با چند معلم اســت که به دلیل 

فعالیت صنفی حکم دریافت کرده اند.
بازخریدی پیش از موعد گرفتم

ابوالفضل رحیمی شاد ۲۵ سال است که معلم جامعه شناسی 
و فلســفه یکی از دبیرستان های تهران اســت. او سال های سال 
فعالیت صنفی کرده  و مطالبه اصلی اش هم در این مدت عدالت 
آموزشــی و بحث رتبه بندی معلمان بوده اســت؛ مطالبه ای که 
البته برایش دردســرهایی هم به همراه داشته  تا جایی که او به 

خاطر فعالیت صنفــی اش حکم بازخریدی پیش از موعد گرفته 
اســت. رحیمی شــاد هم یکی از همین معلمان اســت: «بیشتر 
بحث های من صنفی بود. جالب است که خودم مخالف اجرای 
رتبه بندی بــودم، با این حال زمانی که بحــث اعتراض به اجرای 
نظام رتبه  بندی مطرح شد، من هم کنار معلمان بودم. در اتهامی 
که به من وارد شده است، گفته اند که حضور و تجمع غیرقانونی 
در تجمعــات صنفی را داشــته ام و معلمــان و دانش آموزان را 
هــم تحریک به اعتراض کرده ام. در صورتی که چنین مســئله ای 
به هیچ عنوان مطرح نبوده و حتی همکارانم نامه ای نوشــتند که 
همچین اتفاقی نیفتاده است. من معلم هستم و با توجه به رشته 
تحصیلی ام که جامعه شناسی و فلسفه است، طبیعی است که 
مســائل کشــور را تحلیل کنم و حقم است که از حقوق خودم و 
همکارانم دفاع کنم». او تأکید می کند: «معلمان احکام مختلفی 
گرفتند. حکمی که هم اکنون به من ابلاغ شــده، بازخریدی پیش 
از موعد است. دو همکارمان بازنشستگی پیش از موعد گرفته اند 
و همکاری هم داشــتیم که اخراج شــده است». رحیمی شاد در 
پاسخ به اینکه آیا این قانون وجود دارد که کارمند دولت را مجبور 
به بازخریــدی پیش از موعد کنند؟ می گویــد: «طبق قانونی که 
جدیدا به تصویب رســیده اســت، برای کارمندان دولت تا قبل از 
۲۵ سال خدمت می توانند قانون بازخرید را اجرا کنند. این قانون 

شرق: روز گذشته حاشیه بر متن در شورای شهر تهران غلبه داشت. 
خبرنگاران به دنبال تأیید یا رد خبر بازداشــت یک عضو شورای شهر 
ششم و استعفای شــهردار تهران بودند. یکی از روزنامه های صبح 
از حضور ســه عضو شورای شــهر تهران در دستگاه های نظارتی و 
احتمال بازداشــت یکی از اعضا خبر داده بود و شــایعه استعفای 
شــهردار تهران را هم مطرح کرده بود. برخی از اعضا تأکید داشتند 
از این شایعات بی اطلاع هســتند  اما این شایعه خیلی زود از سوی 
نایب رئیس شورای شهر تهران تکذیب شد. رئیس شورای شهر اعلام 
کــرد که این موضوع مورد پیگیری حقوقی قــرار می گیرد. این تنها 
تهدید رسانه ها به پیگیری حقوقی نبود. سید جعفر تشکری هاشمی 
هم به پیگیری های شورای شهر درباره ادغام شرکت کنترل ترافیک 
شهرداری تهران اشــاره کرد و از برخی دروغ پردازی ها در این حوزه 
انتقــاد و اعلام کرد این موارد را پیگیری قضائی می کند؛ اما جزئیات 
بیشتری درباره اخبار منتشر شده در صحن شورای شهر مطرح نکرد.

عمر کوتاه مدیران شهرداری
روز گذشته در صحن شــورای شهر تهران علی اصغر قائمی در 
تذکری به شــهردار تهران از عدم ثبات مدیریت در شهرداری انتقاد 
کرد و گفت:  از ۱۰۹ مدیر ارشــد لایه یک در شهرداری تهران در سال 
۱۴۰۱ و ۱۴۰۲، ۶۸ نفــر تغییــر کردند که این تغییــرات در هر لایه با 
جمعی از تغییرات مدیریتی مواجه بوده است. قائمی با بیان اینکه 
۶۲ درصد جمع مدیران ارشــد شــهرداری تهران تغییــر کرده اند و 
بیشــترین ســهم به میزان ۲۹ درصــد مربوط به مدیــران کل بوده 
است؛ گفت: بررسی ها نشــان داد که میانگین مدیریت یک مدیر در 
شهرداری تهران هفت، هشت ماه بوده است و وقتی زمان مدیریت 
به این اندازه باشــد، انگیــزه ای برای کار باقــی نمی ماند. این تذکر 
درحالی اســت که روز دوشنبه سخنگوی شهردار تهران در نشستی 
خبری تغییــر و تحولات مدیران در شــهرداری را طبیعی و دائمی 
توصیف کرده و گفته بود:  تغییر و تحولات در یک ســازمان گسترده 
و چند وجهی مثل شــهرداری طبیعی و دائمی اســت. شرکت ها و 
سازمان ها و مدیران صف و ستاد متعددی داریم که در مسیر ارزیابی 
هستند، یک ارزیابی گسترده انجام شده و کارنامه ای برای آنها ایجاد 
شــد و نتیجه آن را در تغییر و تحولات یک ســاله دیدیم. طبیعتا ما 
مدیریت یک موجود زنده و پویا به نام شهر را انجام می دهیم و صد 

هزار پرســنل در شهرداری فعال هستند. طبیعی است که تغییرات 
انجام شود و به این نتیجه برسیم که باید ارتقای یک فرد انجام شود 
و بالعکــس... اما اینکه برای این تغییــرات منتظر یک موعد خاص 
مثلا شهریور ماه باشیم، شــاید این گونه نباشد، کما اینکه تعدادی از 
شهرداران نواحی بر اساس ارزیابی ها و گزارش های مردمی برکنار یا 
جابه جا شدند و در هفته های آتی نیز فرد مدنظر شهردار تهران  برای 

معاونت فنی و عمرانی نیز مشخص خواهد شد.
حضور اورژانسی شربیانی در صحن شورا

پس از انتشــار شایعه دستگیری یک عضو شــورای شهر تهران 
درحالی کــه نامی در خبرها از این عضو برده نشــده بود، از ســوی 
رئیس شورای شــهر تهران اعلام شد که شــربیانی به دلیل کسالت 
تأخیر داشــتند و قرار نبود در صحن حاضر باشند؛ گفته بودند ایشان 
دســتگیر و زندانی شــدند و همین طور در مورد ســایر اعضا که در 
مرخصی بودند، شــایعاتی مطرح کردند که از اســاس غلط است و 
تکذیب می شود. او ادامه داد: متأسفانه این دروغ ها گفته می شود اما 
می بینیم که آقای شربیانی عملا در شورا حضور یافتند و دروغگو ها 
دنبال چه چیزی هستند، معلوم نیست. استعفای شهردار هم دروغ 
دیگری است که گفته می شود، وقتی عده ای کار می کنند همه به آنها 
می تازند، کســانی که کار نکردند و از کار و فعالیت در شهر ناراحت 
هستند، دروغ پردازی می کنند. او در جمع خبرنگاران هم گفت: ما روز 
دوشنبه با آقای زاکانی جلسه داشتیم و چیزی مبنی بر استعفا نیامده 
و باید این مســائل از نظر قانونی پیگیری شود. چمران با بیان اینکه 
گفتند چون سه نفر در صحن شورا حاضر نیستند بازداشت شده اند، 
گفت: آقای شــربیانی با بنده تماس گرفت و پرسید با توجه به اینکه 
حالشان خوب نیســت، به صحن بیاید یا خیر؟ که ما گفتیم بیایند و 
آمدنــد. آقای اقراریان هم برای حضور در قوه قضائیه اجازه گرفت و 
آقای کاشانی هم برای حضور در کربلا در روز عرفه اجازه کتبی گرفت 
که دعاگوی ما و دروغ گویان باشــد. چمران در ادامه گفت: علت این 
مسائل معلوم است؛ وقتی دیده می شود عده ای کار می کنند، عده ای 
دیگر به جنب و جــوش و تکاپو می افتند که نگذارند کار کنند؛ برای 
باغات هنــوز لایحه ای نیامده و چیزی تصویب نشــده و انگار از کار 
انجام نشــده خبر دارند می خواهیم چه کاری انجام دهیم که موارد 
متعددی مطرح می کنند. این جای تأسف است. رئیس شورای شهر 

تهران ادامه داد:  شــهر ما مشــکلات زیادی دارد؛ مشکل اتوبوس و 
مترو داریــم و بارها گفتیم و راه حل هم داده ایم که باید اجرا شــود 
اما متأســفانه به جای فرصت گذاشتن برای این مشکلات اصلی باید 
با این مسائل حاشیه ای دســت و پنجه نرم کنیم . این موضوع را باید 
بخش حقوقی و روابط عمومی شــهرداری دنبال کند. ســیدجعفر 
تشکری هاشــمی، رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شورا هم 
در جلســه روز گذشــته درباره برخی عملکردهای شــرکت کنترل 
ترافیک متذکر شــد: در فروردین ســال جاری تذکری را درخصوص 
ارائه پیشنهادهای یکی از اعضای هیئت مدیره شرکت کنترل ترافیک 
درباره تغییر در مدیریت ها و ساختار و سازمان شرکت کنترل ترافیک 
به شــهردار تهران عنوان کردم که شــهردار هم با موضوع موافقت 
کــرد. وی افزود: در همین چارچوب تذکر داده شــد که این تغییرات 
بایــد حتما در چارچوب مصوبات شــورا باشــد و بر همین اســاس 
اقدامی خارج از مصوبات شــورا واجد ایــراد خواهد بود، به همین 
منظور جلســه هم اندیشی با تدبیر ریاست شورا برگزار شد که در آن 
به تفصیل درباره این اشکال گفت وگو و در نهایت مقرر شد هیئتی از 
شهرداری و شورای شهر به این موضوع رسیدگی کنند که این جلسه 
نیز برگزار شــد و با توجه به اقناع نشــدن جلسه مقرر شد ابهامات و 
اشــکالاتی که مد نظر کمیسیون و شوراســت به صورت مکتوب به 
شــهرداری تهران ارائه و پاسخ های مکتوب نیز دریافت شد. تشکری 
در ادامه با اشاره به پیگیری نتیجه این جلسات از سوی اعضای شورا 
و نیز رســانه ها بیان کرد: در چند وقت اخیر برخی از همکاران و نیز 
رســانه ها پیگیر سرنوشت این موضوع بودند که جهت اطلاع رسانی 

باید بگوییم که پاســخ ها دریافت شــد و به این ترتیب بخشی از این 
پاسخ های دریافتی با طرح موضوع غیرمرتبط بود، برخی اقناع کننده 
نبود و بســیاری از سؤال ها نیز پاسخ داده نشد و این از نظر ما به این 
معناست که پاســخ ها قابل قبول نیست. وی ادامه داد: این موضوع 
به ســمع ریاست شورا رسید و باز تصمیم بر آن شد که این موضوع 
در جلســه ای مشــترک با حضور نمایندگان شــهرداری تهران مورد 
گفت وگو و بررســی قرار گرفتــه و جمع بندی نهایی صورت بگیرد تا 
رویه ها و روش های قانونی و اســتاندارد انجام فعالیت ها در جایگاه 
خود و با مدل ســاختاری شورا و شــهرداری دنبال شود و بعد از این 
جلسه نیز گزارشــی در صحن شورا ارائه شود تا اعضا و رسانه ها در 
جریان نتایج قرار گیرند. رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شورا 
تأکید کرد: هدف از این تذکر این بود که بگوییم نه تنها چیزی متوقف 
نشده بلکه با جدیت این موضوع درحال پیگیری است، در این میان 
هم عده ای که پیشه شان دروغ پردازی، تهمت و نفرت آفرینی است، 
تلاش کردند با نشــر اکاذیب درباره چگونگی ایــن موضوع، اذهان 
عمومی را مشــوش کرده و اطلاعات دروغی را به شــهروندان ارائه 
دهنــد مبنی بر اینکه قراردادهای منعقدشــده و کارهایی به عده ای 
واگذار شده که سبب سکوت شــورا شده است؛ همین جا تمام اینها 
را تکذیــب می کنیم و می گوییم که همه اینها دروغ محض اســت، 
هماهنگی هایی با مراجع قضائی انجام شده تا با افرادی که اقدام به 
تهمت، دروغ پردازی و نفرت آفرینی می کنند برخورد قضائی و قانونی 
لازم صورت گیرد و به زودی گزارش آن در صحن شورا به طور دقیق 

قرائت خواهد شد.

خـبر  بـرگـزیـده

درباره تغییر جنسیت نیازمند قوانین 
مشخص هستیم

وزیر دادگســتری با اشــاره به محورها و مباحث مطرح شده در 
هفتمین همایش سراسری طب و قضا گفت: مبحث تغییر جنسیت 
یکی از محورهای بررسی شــده در این همایــش بود که موضوعی 
بســیار مهم و درخور توجه است و برای رسیدن به راهکاری اساسی 
در این زمینه نیازمند قوانین مشــخص هســتیم. به نقل از ســازمان 
پزشــکی قانونی کشور، امین حســین رحیمی در مراســم اختتامیه 
هفتمین همایش سراســری طب و قضا، گفــت: ماحصل برگزاری 
همایش طب و قضا موجب می شــود که پزشــکی قانونی کار خود 
را به شــکل بهتری انجام دهد و آرای بهتری نیــز در محاکم صادر 
شــود. رحیمی با تأکید بر اهمیت آرا و نظرات کارشناســی پزشکی 
قانونی در پرونده های قضائی اظهار کرد: بخشــی از کار و مسئولیت 
وزارت دادگستری پرداخت دیه است؛ بنابراین دقت پزشکان پزشکی 
قانونی در امر پرداخت دیه و ارائه گزارش پزشکی بسیار مهم است؛ 
چراکه دیه های افراد مطابق با نظر کارشناسی پزشکی قانونی تعیین 
می شود. وزیر دادگســتری در ادامه با اشــاره به محورها و مباحث 
مطرح شــده در هفتمین همایش سراسری طب و قضا تصریح کرد: 
مبحث تغییر جنسیت یکی از محورهای بررسی شده در این همایش 
بود که موضوعی بســیار مهم و درخور توجه اســت و برای رسیدن 
به راهکاری اساســی در این زمینه نیازمند مقرره و قوانین مشخص 
هســتیم. او افزود: در قانون در موضوع تغییر جنسیت صرفا به این 
حد بســنده شــده که رســیدگی به امورات تغییر جنسیت در حوزه 
اختیارات دادگاه های خانواده است؛ در حالی که اگر در این زمینه نیاز 
به تصویب قانون و آیین نامه اســت، وزارت دادگســتری این آمادگی 
را دارد که موضوع را در وزارت دادگســتری بررســی و پیگیری کند. 
وزیر دادگســتری به موضوع بیمه بدون مقصر به عنوان یکی دیگر از 
محورهای همایش نیز اشــاره کرد و افزود: از آنجا که ممکن اســت 
فردی بر اثر یک اقدام پزشکی دچار آسیب شود؛ در حالی که قصوری 
اتفاق نیفتاده، لازم اســت درباره راه انــدازی بیمه بدون مقصر برای 
جبران خسارت چنین بیمارانی اقدام شود. رحیمی خاطرنشان کرد: 
وزارت دادگســتری می تواند متولی پیگیری ایجاد بیمه بدون مقصر 
شــود تا با همکاری دولت و شرکت های بیمه بتوان کار را در صورت 
امــکان بدون مصوبه قانونی و در قالب آیین نامه ای در برنامه هفتم 
توســعه دنبال و اجرائی کرد. او در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به بودجه محدود پزشکی قانونی اظهار کرد: پزشکی قانونی با 
وجود کار بسیار مهم و در عین حال سخت و دشوار از حداقل امکانات 
برخوردار اســت و به دلیل کمبودهــای بودجه ای در برخی مراکز با 
مشکلات زیادی مواجه است که امیدواریم بودجه این سازمان بهبود 
یافتــه و ارتقا یابد. او با بیــان اینکه به طور کلی بودجه قوه قضائیه و 
سازمان های تابعه آن محدود اســت، گفت: به دنبال این هستیم تا 
در برنامــه هفتم وضعیت بودجه و مالی دســتگاه قضا بهبود یابد. 
وزیر دادگستری در بخش دیگری از سخنان خود با تبریک هفته قوه 
قضائیه و گرامیداشــت یاد و خاطره شهید بهشــتی و یاران باوفای 
ایشــان گفت: شــهید بهشــتی از ارکان انقلاب و دارای شخصیتی 
چندوجهی بود و در مدت کوتاهی که عهده دار این مســئولیت بود، 
اقدامات مهمی در قوه قضائیه انجام داد. وزیر دادگستری ادامه داد: 
در آن زمان در کار شهید بهشتی کارشکنی های زیادی می شد؛ اما او 
با تسلط خاص خود کار را ادامه داد و پیش برد. او با بیان اینکه شهید 
بهشتی عدالت و انصاف را رعایت می کرد، گفت: رویکردی که شهید 
بهشتی در قوه قضائیه به وجود آورد، باعث ایجاد تحول در دستگاه 
قضائی شــد. رحیمی با اشاره به اینکه شــهید بهشتی برای اصلاح 
قوانین دســتگاه قضا تلاش بسیاری کرد و اهتمام و توجه ویژه ای به 
موضوع امنیت قضائی داشت، تصریح کرد: منظور از امنیت قضائی 
آن است که افرادی که جرمی مرتکب شده اند، بدانند حتما مرجعی 
با جرائم آنان برخورد خواهد کرد و از طرفی کسانی که کاری خلاف 

قانون انجام نداده اند، همواره در راحتی و آسایش باشند. 

مجازات هیئت تخلفات کارمندان کشــور اســت. من هم دو ماه 
دیگر وارد ۲۵ سال خدمت می شوم».

انفصال از خدمت گرفتم
جمشــیدی معلم تربیت بدنی اســت. او ۲۵ ســال سابقه کار 
دارد و در یکی از دبیرســتان های اســتان البرز کار می کند. او فعال 
صنفی نیست و به عنوان یک معلم در دو تجمع شرکت کرده بود؛ 
اولیــن تجمع، اعتراضی بود که معلمان نســبت به حق و حقوق 
صنفی خود داشــتند که به تجمع اعتراض به رتبه بندی معروف 
شد و دومین تجمع هم به خاطر مســمومیت دانش آموزان بود. 
او در این تجمع حاضر شــد و درخواست اصلی اش هم رسیدگی 
به وضعیت دانش آموزان بود. جمشــیدی برای حضورش در این 
تجمع ها به مدت دو ماه انفصال از خدمت گرفته اســت. خودش 
می گوید: «به عنوان معلم خواســتار رســیدگی بــه حق و حقوق 
صنفی خودم و دیگر همکارانم شدم. همچنین در تجمعی که در 
روز ۱۶ اســفند برگزار شد، حاضر شدم تا صدای دانش آموزان را به 
گوش مســئولان آموزش و پرورش البرز برسانم. دانش آموزانی که 
درگیر مســمومیت شده بودند و کســی از وزارت آموزش و پرورش 
پاسخ گوی خانواده هایشان نبود. برای این دو تجمع دو ماه انفصال 
از خدمت گرفتم. البته یک ماه فرصت اعتراض دارم. با این حال فکر 
می کنم این حق من معلم اســت که پیگیر مسائل صنفی خودم و 
حقوق دانش آموزانم باشــم». جمشیدی تأکید می کند: «از همان 
روزهای اولی که تشــکل های معلمان شــکل گرفت، ما به دنبال 
مسائل صنفی خودمان بودیم. این کانون مطالبات و خواسته هایی 
دارد که مطالبات اجتماعی از جمله آنها ست. ما معلمان خواهان 
اجرای کامل بند ۳۰ قانون اساسی هستیم که بر اساس این قانون، 
آموزش باید رایگان باشد. برقراری عدالت آموزشی از خواسته های 
همیشگی ما بوده اســت و البته در کنار این موضوعات، مطالبات 
صنفــی هم داریــم و آن اجرای قانون مدیریت خدمات کشــوری 
است. اگرچه این قانون اجرائی نشد و اعلام کردند که رتبه بندی را 
جایگزین آن می کنند  اما در ادامه اجرای رتبه بندی شاهد تبعیض 
و بی عدالتی بودیم. بارها نمایندگان ما با مســئولان جلسه برگزار 
کردند و در جلســات مختلف اعتراضات خود را مطرح کردند  اما 
کسی پاسخ گوی مشــکلات ما معلمان نبود. برای همین اعتراض 
کردیم و مسئولان اعلام کردند که این تجمع هم غیرقانونی است 
و شــما حق تجمع ندارید  اما ما می گوییم اصل ۲۷ قانون اساسی، 
تجمع بدون سلاح را قانونی می داند و ما هم حق خود می دانیم تا 

از حقوق خودمان با استفاده از تجمع دفاع کنیم».
۵ سال حکم زندان گرفتم

پنج ســال حکم زندان برای معلمی که فقط کار صنفی کرده 
اســت . این حکم مــژگان باقری، معلم ریاضی مقطع متوســطه 
اول است. باقری ۲۸ ســال سابقه کار در شهر شیراز دارد و درباره 
حکمش می گوید: «در تجمع صنفی که برای رتبه بندی داشــتم، 
این حکم را گرفتم. البته احکامی که دیدم و شنیدم بسیار متفاوت 
است. این احکام فقط برای فعالیت صنفی است، ما نه کار سیاسی 

کرده ایم و نه در تجمعات سیاســی شــرکت کرده ایــم. ما معلم 
هستیم و می خواســتیم صدای مان را به گوش مسئولان برسانیم. 
خودم دادگاهی شدم و از حق رتبه بندی هم محرومم کردند. البته 

فرصت تجدید نظر دارم و باید ببینیم چه اتفاقی می افتد».
یا بازنشستگی یا اخراج

پیروز نامی معلم اهوازی است و از سال ۱۳۸۰ هم کار صنفی 
می کند. او در تمام این سال ها پای حق و حقوق معلمان ایستاده 
اســت و هیچ وقت هم کاری نکرده  که حکمــی از دادگاه بگیرد. 
به پیروز نامی گفته اند تبلیغ علیه نظام کرده است  اما آن طور که 
خودش می گوید  فقط در تجمع رتبه بندی شرکت کرده است: «در 
هیچ اعتراض سیاسی شــرکت نکردم. به عنوان یک فرهنگی که 
کار صنفی می کند، می دانســتم که چطور خواسته ها و مطالبات 
معلمان را پیگیری کنم. متأســفانه در تجمعی که برای افزایش 
حق و حقوق مان بود، شــرکت کردم و برای همین تجمع هم از 
رتبه بندی محروم شدم. هیچ کس هم هیچ توضیحی به من نداد. 
با یک تلفن شــفاهی اعلام کردند که از رتبه بندی محروم شدید. 
علاوه بر این، مدتی انفصال از خدمت داشــتم و بعدش بازگشت 
به کار بــا همان حقوق و مزایای قبلی بدون رتبه بندی داشــتم. 
الان پیشــنهاد دادند که یا بازنشسته شوید یا اخراجتان می کنیم. 
من دبیر کانون صنفی خوزســتان هستم و با رأی معلمان استان 
خوزســتان هم انتخاب شــدم و منتخب معلمان هستم. اگر من 
دنبال حق معلمان نباشــم، چه کسی باید این حقوق را پیگیری 

کند؟».
در دولت های قبل چنین احکامی نداشتیم

آن طور که برخــی از فعالان صنفی می گوینــد، تقریبا در تمام 
دولت ها برای فعالان معلمان احکامی صادر شده است؛ حتی در 
دولت اصلاحات هم که بدنه صنفی با دولت هم فکر و هم نظر بود 
نیز احکامی گرفتند. این موضوع را محمد رضا نیک نژاد، کارشناس 
تعلیم و تربیت، تأیید می کند و می گوید: «در آن دوران هم معلمان 
احکام مختلفی می گرفتند. حکم تبعید و کسر از گروه از جمله این 
تنبیهات بود. اما موضــوع مهم نقش آموزش و پرورش و حمایتی 
که وزیر از معلمان انجام می داد، اســت. ما در دوره های مختلف 
می دیدیم وقتی معلمی تبعید یا بازنشســتگی اجباری می گرفت، 
وزارت آموزش و پرورش ورود می کرد. همچنین در دولت های قبلی 
شاید سطح ارتباط تشکل های صنفی با بدنه دولت و مجلس کم 
بود  اما این ارتباط هیچ وقت به صفر نمی رســید؛ یعنی کنشگران 
صنفــی و سیاســی در مقابل دولت قرار داشــتند  امــا با دولت و 
مجلــس در ارتبــاط بودند. در چنیــن مواردی اگــر حکمی برای 
معلمی اجرا می شد، وزیر آموزش و پرورش وارد بحث و گفت وگو 
می شد و صدای معلمان صنفی را می شنید  اما حالا این ارتباط به 
صفر رسیده اســت و ما هیچ دیداری با دولت در سطح نهادهای 

صنفی نداریم».
او تأکید می کند: «دولت هیچ ورودی به احکام معلمان نکرده 
اســت. موضوع دیگر سطح این احکام اســت که از سوی هیئت 
تخلفات اداری بسیار شده است. ما شاهد احکامی برای معلمانی 
هســتیم که در رده های پایین هســتند. در واقــع از مدیران صنفی 
تا معلمان مدرســه حکــم گرفته اند. واقعا بــرای معلمی که در 

فراخوان حضور داشته، چرا باید حکمی صادر شود؟».
نیک نژاد با اشــاره به اینکه ما در دوره های قبلی چنین احکام 
گســترده ای نداشــتیم، می گوید: «در دولت رئیســی و با توجه به 
تغییرات عمده ای که در ساختار آموزش و پرورش ایجاد شده است 
و آن نگاه مســلط سیاســی که به وزارت آموزش و پرورش دارند، 
متأســفانه فعالان صنفــی را خودی نمی داننــد. همین موضوع 
موجب شــده که برخورد با معلمان این روزها بیشتر شود. برخی 
از معلمانــی که حکم گرفته اند، بســیار همفکر دولت ســیزدهم 
هســتند، اما چون در تجمع مســمومیت ها یــا رتبه بندی حضور 
داشــتند، دیگر حق اداره کلاس را ندارند. بــاور کنید برخی از این 
معلمان، افرادی هســتند که واقعا هم به لحــاظ اعتقادی و هم 
باوری معتقد هستند  اما آنها بازنشستگی پیش از موعد، بازخریدی 
پیــش از موعد یا زنــدان گرفته اند. بایــد وزارت آموزش و پرورش

 به آن ورود کند».

اعتراض به چارت سازمان بازرسی
ناصر امانی، عضو شــورای شهر تهران هم در این جلسه گفت: 
ســاختار سازمان بازرسی شــهرداری تهران ابلاغ شده و ۸۹۰ پست 
ســازمانی، ۱۶ معــاون و بیــش از ۱۰۰ مدیر در چــارت پیش بینی 

شده است. 
سازمان بازرســی کل کشور درباره اینکه شهرداری چرا از عنوان 
ســازمان برای بازرســی اســتفاده می کند، تذکر داده است. بارها با 
شــهرداری مکاتبه کردیم و ســازمان بازرســی کل کشور معتقدند 
شهرداری تهران نباید در بازرسی اش از عنوان سازمان استفاده کند و 
معتقد به اداره کل بازرسی در شهرداری تهران هستند. هرچند قبول 
داریم که باید سازمان بازرسی در شهرداری باشد. گفته می شود هزار 
و اندی پست بوده که آنها را ۹۸۰ کردند که اشکالی ندارد. چند مدیر 
بوده که حالا ۱۰۰ مدیر شده و ۱۶ معاون! این وظیفه ماست به عنوان 

حق نظارتی مان که شهرداری این تغییرات را ابلاغ کند. 
این عضو شــورای شــهر تهران گفت: وقتی صورت جلسه های 
شــورای اداری شــهرداری را برای بنده فرســتادند بــا رئیس مرکز 
تحول و نوســازی شــهرداری صحبــت کردیم و گفتیــم تا به حال 
اشــکالی ندارد و تا آخر ســال ۱۴۰۱ هر چه ابلاغ کردید، ما بررســی 
می کنیــم و واقعا بنای مخالفت نداریــم و خیلی از چیزهایی را که 
تصویــب کردند، قبول داریم؛ برای مثــال نهاد مطالعات طرح های 
جامع که به اینجا آمد یک پســتش را حــذف نکردیم و عین چیزی 
را که شــهرداری ابلاغ کرده بود، شــورا تصویب کــرد. خیلی ها را 
قبــول داریم ولی می گوییم باید ســیر قانونــی اش را طی کند و به 
شورا بدهند و در کمیته بررســی می کنیم و به کمیسیون می دهیم 
و کمیسیون هم بررســی می کند و به شورا می آوریم و حتما اگر ما 
تأیید کنیم و کمیســیون تأیید کند بعید می دانم کسی در شورا با آن 

مخالفت کند.
 امانی اضافه کرد: به شــهرداری تذکــر می دهیم که اجرای این 
ابلاغ اخیر را متوقف کند؛ یعنی از ســال ۱۴۰۲ اگر ابلاغ ساختار را در 
شورای اداری تصویب می کنند اشکالی ندارد و وظیفه شورای اداری 
شــهرداری است به شورا بفرستند و ما هم بدون فوت وقت بررسی 
می کنیــم و به صحن می آوریم تا تصویب کنیم. برابر قانون هرگونه 
پرداخت باید به موجب قانون باشد؛ یعنی اگر این ساختار ابلاغ شود 
و شهردار براساس این ســاختار حکم بزند و افراد در این جایگاه ها 
بنشینند و از مزایایش استفاده کنند اگر در صحن شورا تصویب نشده 
باشد، می شــود دریافت یک وجه خارج از قانون و این با بسیاری از 
مواد قانون محاسبات کشور در تضاد خواهد بود و مسئولیت ایجاد 
می کند هم برای کســانی که تصویب کردند و هم برای کســانی که 

اجرا کردند.
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معاونین شهردار
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